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Koncert pro dobrou věc

Obec Říčky a společnost Pod Zakletým uspořádaly 12. září další 
z řady benefičních koncertů. Tentokrát na hřiště za kostelem za-
vítala brněnská folk-punková kapela Poletíme? Hned prvními 
tóny si získala přízeň diváků. Těch se sešlo odhadem čtyři stovky 
a koncert si patřičně užívali.      pokračování na str. 11

Koncert pro dobrou věc



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení 
rady města je uveden na in-
ternetových stránkách měs-
ta www.rokytnicevoh.cz 
nebo k nahlédnutí na Měst-
ském úřadu v Rokytnici  
v Orlických horách.

Informace z jednání rady města dne 17.08.2020
zkrácený výpis

l Bytová komise
Radě města byl předložen návrh bytové komise prodloužit ná-
jemní smlouvy od 01.09.2020 stávajícím nájemníkům.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje prodloužit nájemní 
smlouvy od 01.09.2020 dle návrhu bytové komise, který je pří-
lohou zápisu.

l Žádost o dotaci - 1.FC Rokytnice v O.h., z. s. 
Starosta předložil žádost 1. FC Rokytnice v O.h., z. s. o poskyt-
nutí dotace z rozpočtu města ve výši 10 000 Kč na kulturní akci 
,,Loučení s létem“, která se uskuteční dne 29.08.2020. 
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí dota-
ce z rozpočtu města ve výši 10 000 Kč spolku 1.FC Rokytnice 
v O.h., z. s., čp. 144, 517 61 Rokytnice v O.h., a s uvedeným pří-
jemcem uzavřít veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí neinvestiční 
dotace dle předloženého návrhu.

l Žádost o dotaci - p. Martin Vodák 
Radní Mgr. Zdeněk Dušek předložil za komisi pro volnočasové 
aktivity a prevenci kriminality návrh na podporu sportu jednorá-
zové, mimořádné a významné akce pana Martina Vodáka na ko-
nání akce „Martin Cup 2020“ dne 05.09.2020.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí dotace 
na podporu sportu na jednorázovou akci ve výši 2 000 Kč panu 
Martinu Vodákovi, Dolní Sídliště 259, 517 61 Rokytnice v O.h., 
a uzavřít s uvedeným příjemcem dotace veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí neinvestiční dotace na podporu sportu dle předlo-
ženého návrhu.

l Žádost o umístění atrakcí při konání Anenské pouti v roce 
2021 
Pan František Dubský požádal o umístění atrakcí při konání 
Anenské pouti v roce 2021
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje termín konání Anen-
ské pouti v Rokytnici v Orlických horách ve dnech 23.07. – 
25.07.2021.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje provozovatelem pou-
ťových atrakcí v rámci konání Anenské pouti v roce 2021 pana 
Františka Dubského, Průmyslová 918, 500 02 Hradec Králové.

l Darovací smlouva - p. František Dubský 
Starosta předložil návrh darovací smlouvy, jejímž předmětem je 
poskytnutí finančního daru ve výši 11 500 Kč na zajištění kultur-
ních programů v rámci Anenské pouti města Rokytnice v O.h.  
v roce 2021.

Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít s panem Fran-
tiškem Dubským, Průmyslová 918/22, 500 02 Hradec Králové 
darovací smlouvu dle předloženého návrhu.

l Navýšení členských příspěvků - MAS Sdružení SPLAV, z.s.
Starosta informoval o zvýšení členských příspěvků v Místní akč-
ní skupině Sdružení SPLAV, z.s. na 5 000 Kč/rok od roku 2021. 
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje navýšení členského 
příspěvku v Místní akční skupině Sdružení SPLAV, z. s., čp. 84, 
517 03 Skuhrov nad Bělou, na 5 000 Kč ročně.

l Návrh místní úpravy provozu na pozemních komunika-
cích v Rokytnici v O.h.
Tajemnice předložila návrhy místní úpravy provozu na pozem-
ních komunikacích v Rokytnici v O.h.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje místní úpravy provozu 
na pozemních komunikacích v lokalitě před hotelem Orličan a u ná-
kupního střediska v Rokytnici v O.h. dle předložených návrhů.

Informace z jednání rady města dne 24.08.2020
zkrácený výpis

l Jmenování ředitelky Mateřské školy Rokytnice v O.h. 
Paní ředitelka Mateřské školy Rokytnice v Orlických horách 
žádá radu města o zpětvzetí rezignace a nabízí městu možnost 
další spolupráce
Rada města Rokytnice v O.h. souhlasí se zpětvzetím rezignace 
ředitelky Mateřské školy Rokytnice v O.h. Bc. Vlasty Gallové 
ke dni 31.08.2020, která byla vzata na vědomí usnesením rady 
města Rokytnice v O.h. č. RM/31/4a/2020 z 10.02.2020.

Informace z jednání rady města dne 07.09.2020
zkrácený výpis

l Žádost o pomoc při dofinancování opravy věže kostela - 
Nebeská Rybná 
Radě města byla předložena žádost o pomoc při dofinancování 
opravy věže kostela sv. Filipa a Jakuba, apoštolů v Nebeské Ryb-
né. 
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnout Římsko-
katolické farnosti Rokytnice v O.h., náměstí Jindřicha Šimka 
2, 517 61 Rokytnice v O.h. finanční podporu ve výši 20 000 Kč 
a uzavřít s výše uvedeným příjemcem veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu města.

l Žádost o poskytnutí dotace na podporu sportu - TENNIS 
CLUB Rokytnice v O.h., z.s. 
Radní Mgr. Zdeněk Dušek předložil za komisi pro volnočasové 
aktivity a prevenci kriminality návrh na podporu sportu jednorá-
zové, mimořádné a významné akce TENNIS CLUBU Rokytnice 
v Orlických horách, z.s. na konání akce „Míčový pětiboj 2020“ 
dne 05.07.2020
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí dota-
ce na podporu sportu na jednorázovou akci ve výši 3 500 Kč  
TENNIS CLUBU Rokytnice v O.h., z.s., 517 61 Rokytnice 
v O.h. a uzavřít s uvedeným příjemcem dotace veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace na podporu sportu dle 
předloženého návrhu.



Ze Zastupitelstva města
Kompletní text usnesení zastupitelstva města je uveden na in-
ternetových stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahléd-
nutí na Městském úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání zastupitelstva města ze dne 
07.09.2020 - zkrácený výpis

l Zpráva o hospodaření města k 31.07.2020
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. bere na vědomí infor-
maci o hospodaření města k 31.07.2020.

l Program regenerace MPZ na rok 2020
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje podíl města 
na akci „Obnova části ohradní zdi areálu zámku v Rokytnici 
v O.h. – II. etapa“ ve výši 75 000 Kč v rámci poskytnuté dotace 
Ministerstva kultury ČR z Programu regenerace MPR a MPZ 
na rok 2020.
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít 
s panem Ing. Oldřichem Peškem, náměstí T. G. Masaryka  
čp. 1, 517 61 Rokytnice v O.h.veřejnoprávní smlouvu o poskyt-
nutí neinvestiční dotace na obnovu nemovité kulturní památky.

l Žádost o darování pozemku p. č. 1056/8 v k. ú. Rokyt-
nice v O.h.
Zastupitelstvo města Rokytnice v Orlických horách schvalu-
je uzavřít s FINANČNÍ OZDRAVOVNOU s.r.o., Martinická 
987/3, 197 00 Praha 9 darovací smlouvu dle předloženého ná-
vrhu.

l Směna pozemků s Lesy ČR
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít s Lesy 
České republiky, s.p., Přemyslova 1106/19, 500 08 Hradec 
Králové směnnou smlouvu dle předloženého návrhu.

l Žádost o dotaci z rozpočtu města - obnova památek
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí  
dotace z rozpočtu města Ing. Oldřichu Peškovi na spolufinan-
cování akce „Obnova části ohradní zdi areálu zámku v Rokyt-
nici v O.h. - II. etapa“ ve výši 125 000 Kč.
Zastupitelstvo města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavřít 
s panem Ing. Oldřichem Peškem, náměstí T. G. Masaryka  
čp. 1, 517 61 Rokytnice v O.h. veřejnoprávní smlouvu o po-
skytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu města.

Plánované změny v provozu ordinace 
praktického lékaře pro dospělé 

v měsíci říjnu 2020
DOVOLENÁ

29. - 30. 10. 2020 (čt + pá)
Případný zástup bude upřesněn na vývěskách a www.rokmed.cz

žaluzie krčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žaMBerk
SNP 1348

V rokytnickém infocentru jsou
v prodeji nástěnné a stolní 

kalendáře na rok 2021.

KALENDÁŘE



vítání občánků Rokytnice v O.h.
V sobotu 29. srpna proběhlo v obřadní síni Městského  
úřadu v Rokytnici vítání občánků.         Foto: Lukáš Toncr

q Občánci zleva: Petr Dvořák, Sára Myšáková, Richard 
Matěj Halásek, Dominik Limanovský, Nela Felcmanová

q Občánci zleva: Matěj Kočí, Adam Baláš, Agáta  
Zemánková, Matěj Pelant, Kristýna Tomanová

q Občánci zleva: Adam Vídeňský, Ester Vlasta Ko-
kyová, Alexandr Endesfelder, Vanesa Barillová, Max 
Kunc, Eliáš Nešpor, Evelína Tencarová

 Chtěli bychom poděkovat panu starostovi Hudouskovi 
a paní Holendové za návštěvu a blahopřání k výročí  
60 let svatby a také k narozeninám.
   Děkujeme všem gratulantům.

Marcela a Miloslav Hermanovi

Poděkování

Pro děti a mládež:
Pohřešovaná – Citra, B. – pro děvčata

Jak vycvičit draka – 1. – 4. díl – dobrodružná, oblíbená řada

Beletrie pro dospělé:
Modrý kámen – Woodová, B.

nevšední příběh od oblíbené autorky
Všechno, co opravdu potřebuji znát,…

- Fulghum, R. – vtipně o obyčejných věcech
Triáda – Falconer, C. - thriller

Milenci a cizinci – Chamberlain, D. – pro ženy
Fiesta – Hemingway, E. - první román známého autora

Mapa z kostí – Rollins, J. – dobrodužný román

Naučná literatura:
Dustin Hoffman

Úplný systém psychických nauk
Urinoterapie očima lékaře
Hitlerovy elitní jednotky

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 17 hodin/

Novinky na tento měsíc:

Od září můžete opět navštívit BURZU KNIH, kterou jsme 
přes prázdniny opět doplnili. Burza bude vždy v úterý 
a ve čtvrtek od 13 do 17 hodin při provozu knihovny.

SViTr rOkYTNiCe
V OrliCkÝCH HOráCH

PřeDVáNOčNÍ VÝPrODeJ
SklaDOVÝCH záSOB SVÍCÍ
VŠeHO DruHu za skladové ceny
12. – 16. října 2020 od 8.00 do 16.00 hodin.

Místo prodeje: Kasárna 39, Rokytnice v O.h. Kontakt: 603 205 835

ČESKÁ POŠTA v Rokytnici 
Nová otevírací doba pobočky od 1.10.2020

PONDĚLÍ 11.00 – 12.00, 13.00 – 18.00
ÚTERÝ 8.00 – 12.00, 13.00 – 15.00
STŘEDA  11.00 – 12.00, 13.00 – 18.00
ČTVRTEK 8.00 – 12.00, 13.00 – 15.00
PÁTEK 8.00 – 12.00, 13.00 – 15.00



Bude kultura následovat Titanic?
 Tak, jako Titanic krásně 
vyplul na svou slavnou cestu, 
tak začala i letošní kulturní 
sezóna v Rokytnici. Tři pove-
dené plesy myslivců, sportov-
ců a města Rokytnice a pak, 
třináctého března, pád, konec. 
Den před dětským karneva-
lem, který jsme již neuspořá-
dali, byť bylo vše připraveno. 
Následovalo odložení před-
nášky o zmíněném Titanicu 
a přišla lavina dalších rušení 
– Orlický sekáč, Muzika pod 
širým nebem, Jůliňák,  Horal-
ské hry, Setkání harmonikářů. 
V létě jsme pak po mnoha 
probděných nocích, kdy jsme 
se budili hrůzou z možných 
nejhorších scénářů, uspořáda-
li letní kino a Anenskou pouť. 
Protože jsme si řekli, že jestli 
zrušíme i Anenskou, tak to 
bude pro lidi už úplně ‚blbý‘. 
Pouť se nakonec povedla, ale 
lehké to nebylo. 
 V srpnu se sportovcům 
z Rokytnice zadařil moc pěk-
ný Orlický bloudil, přišlo září 
a další špatná zpráva: Titanic 
jde opět ke dnu, neboť v ro-
dině paní přednášející Dany 
Šimkové se vyskytl známý 
virus. Ale snad vypluje příští 
rok, třeba v dubnu, kdy má 
slavná loď neslavné výročí.  
   Sázka na Svatováclavský 
koncert, kam jsme pozvali 
plzeňské hvězdy zvané Hla-
soplet, se začala zdát marnou, 
protože v předprodeji vstu-

penek jsme prodali celých 
deset kousků.  Ale nakonec 
lidé nezklamali a na koncert 
došlo na devadesát diváků. 
Díky Vám, vážení, že jste nás 
v tom nenechali a myslím, že 
jste nelitovali. Ani Hlasoplet 
nelitoval a v Rokytnici se jim 
líbilo natolik, že by zde chtěli 
odzpívat vánoční koncert, ale 
to až příští rok. Letos nemů-
žeme slíbit již nikomu nic. 
Nevíme, co bude zítra, natož 
za dva měsíce. Musíme se 
tedy všichni připravit na to, 
že možná nebude všechno 
tak, jak je tady v Rokytnici 
zvykem.
 Jakmile budeme vědět ně-
jaké pozitivnější zprávy, které 
nám dovolí uspořádat alespoň 
nějaké akce, budete o tom ur-
čitě číst na stránkách Kurýra. 
A věřte, že jsme těch aktivit 
měli připravených spoustu.              
 No a jak tuto úvahu ukon-
čit jinak, nežli prostě říci, že 
na prvním místě je zdraví nás 
všech. Pevně doufám, že ve-
selit se zase budeme, a to bez 
omezení, beze strachu a že 
i škarohlídi a věční kritici si 
začnou vážit všech, kteří pro 
radost druhých něco udělají 
na úkor vlastního klidu a po-
hodlí.
 Přeji tedy všem hlavně 
zdraví, trpělivost a těším se 
na krásné akce, které my Ro-
kytničtí prostě umíme.

Vlaďka Jiroutová

 Svatováclavský koncert jsme letos uspořádali opět  
v zámeckém kostele Nejsvětější Trojice, kde jsou tyto 
koncerty zkrátka nejkrásnější. Pozorní návštěvníci si 
mohli všimnout vkusné výzdoby, která jakoby do kostela 
odjakživa patřila. Bylo to proto, že jsme využili staré kos-
telní okenní rámy, které byly nahrazeny novými a nám 
bylo líto tyto svědky minulosti vyhodit. Díky za nápad, 
dekorace a skvěle dotvořenou kulisu pro koncert patří 
Mírovi Saligrovi, Olince Pleslové a Zuzce Soběslavové. 

vj

q Typické podzimní sychravé počasí na rokytnickém 
náměstí. Foto: RT



 Vážení rodiče, babičky, 
dědečkové a příznivci školy, 
na úvod tohoto článku jsem 
si pro Vás připravila hádan-
ku: „Kolik základních škol 
je ve městě Žamberk?“ Po-
kud jste s jistotou odpověděli 
dvě, s mírným zaváháním tři, 
nebo po větších úvahách došli 
k číslu čtyři, či dokonce pět 
a netrpělivě čekáte, zda jste 
tipovali správně, tak už Vás 
nebudu déle napínat. Nejvyšší 
z uvedených čísel je správně! 
Pokud ovšem z důvodu spe-
cifického zaměření z okruhu 
základek pomyslně vyčle-
níme základní uměleckou 
školu, tak i tak, pro mnohé 
překvapivě, můžeme hovo-
řit o základním vzdělávání 
na čtyřech možných žambe-
reckých základních školách. 
A že do nich nedochází jen 
žáci ze Žamberka, ale sjíždí se 
do nich nejeden žáček z okolí, 
je samozřejmostí. 
   Pojďme se tentokrát společ-
ně více seznámit se školou, 
o které se možná ani mezi 
místními, natož přespolní-
mi, moc neví, a to se základ-
ní školou známou spíše pod 
dřívějším názvem speciální 
(oficiální název Střední škola 
a základní škola Žamberk), 
na adrese Tyršova 214. 
   Ráda bych Vám vysvětli-
la, v čem se naše škola liší 
od ostatních a jaké děti se v ní 
cítí obzvlášť dobře. Možná 
po přečtení těchto informací 
přestanete pro Vaše dítě hle-
dat někde daleko to, co máte 
na dosah. Vzhledem k tomu, 
že vzdělávání u nás začíná již 
třídami předškolních dětí, za-
stavím se nejprve u našich nej-
menších, v tzv. přípravce. Pod 
vedením zkušené paní učitel-
ky a za pomoci 1-2 asisten-
tek se ve třídě na vstup mezi 
budoucí školáky připravují 
děti se středně těžkým a těž-
kým mentálním postižením, 
se souběžným postižením více 
vadami nebo autismem, a to 

v max. počtu 6 dětí na třídu. 
V letošním školním roce je 
třída složena z 3 chlapců a 2 
dívek. Někteří v této třídě zů-
stávají i více než jeden školní 
rok a tím se na vstup mezi 
prvňáky náležitě připraví. Vý-
hodou naší předškolní třídy je 
pozvolná adaptace na školní 
prostředí, společné aktivity 
s většími dětmi, ale přitom 
zachování školkového režimu 
včetně poobědového odpo-
činku. Ve druhém zastavení 
Vám představím fungování 
školy na úrovni školních dětí. 
Ty jsou zařazeny buď do tříd, 
ve kterých se vzdělávají dle 
programu pro základní školy 
ovšem se sníženou náročnos-
tí a tedy menším množstvím 
učiva, což vyhovuje dětem 
s pomalejším pracovním tem-
pem a lehce sníženými inte-
lektovými předpoklady, anebo 
do tříd určených pro žáky se 
středním až těžkým mentál-
ním postižením, ve kterých 
se vzdělávají dle programu 
základní školy speciální. Třetí 
zastavení bych ráda věnovala 
dětem s nejtěžšími formami 
postižení, kterým je určena re-
habilitační třída. Výuka je zde 
realizována dle individuálního 
vzdělávacího plánu, ale záro-
veň nejsou tyto děti ochuzeny 
o společné aktivity s ostatní-
mi, plavecký výcvik, návštěvu 
solné jeskyně apod. Pro přijetí 
Vašeho dítěte do naší školy, 
kterou k 1. 9. 2020 navštěvu-
je 46 žáků, je potřebný zájem 
rodičů podpořený doporuče-
ním speciálně pedagogického 
centra nebo pedagogicko – 
psychologické poradny. Vše 
potřebné Vám rádi vysvětlí-
me na tel. čísle: 465 614 472. 
A úplně na závěr bych ty, které 
tento článek oslovil, ráda po-
zvala na osobní návštěvu ško-
ly, případně na den otevřených 
dveří, který se koná zpravidla 
koncem listopadu. 

Za pedagogický tým ZŠ:
Mgr. Andrea Acuy

TĚŠÍME SE NA VÁS
PRVŇÁČCI

 V úterý 1. září nastoupilo 
do první třídy rokytnické zá-
kladní školy 23 nových prv-
ňáčků. Několika z nich jsme 
se zeptali, zda se do školy 
těšili, na co konkrétně a co je 
ve škole nejvíc baví:

l „Těšil jsem se, že ve škole se nebude muset po obědě spát.“
l „Ve škole je nejlepší družina.“
l „Už umíme písmenko A, O, E, U a M!“
l „Těšil jsem se, ale už se netěším.“
l „Naše paní učitelka je hodná, ale je teď nemocná, mluví 

na nás přes počítač a učí nás Nikolka.“
ZS

ZŠ Rokytnice

q Prvňáčci spolu s paní učitelkou Doležalovou a Toncrovou 
při zahájení školního roku v aule ZŠ Rokytnice

…Vás zve na dny otevře-
ných dveří v září a v říj-
nu vždy ve čtvrtek od 13 
do 17 hodin. Můžete se 
podívat nebo se zeptat, jak 
by mohly Vaše děti také 
trávit svůj volný čas.

Srdečně Vás zve
Olga Pleslová

a děti z klubu Anička

Volnočasový klub 
Anička v Rokytnici 

v Orlických horách…

Aktuální informace o dění
ve škole naleznete na webových stránkách 

zs.rokytnice.cz



 V sobotu 19. září 2020 byl krásný slunečný den. Sešlo se nás 
víc než dvacet zájemců o vycházku přírodou. Vybaveni dezin-
fekcí, rouškami a košíky jsme vyjeli na Panské Pole, abychom 
v první řadě zkontrolovali, jak roste les, na jehož sázení jsme se 
vloni, na akci Den za obnovu lesa, podíleli. Hned za hájovnou 
nás přibrzdily hříbky, kterých bylo víc než dost. Loňské saze-
nice zakořenily a pod ochranou oplocenky mohou v klidu růst. 
Zatím o moc větší nejsou. Oklikou jsme došli k bunkrům pev-
nosti Hanička a kolem přírodní rezervace Černý důl, kde roste 
horský prales, na vrchní konec osady Hadinec. Čekala nás další 
cesta lesem, sběr hřibů a krásný výhled od Vysokého kořene 
na údolí Divoké Orlice a Suchý vrch. Poslední tři kilometry 
jsme šli pastvinou po žluté turistické značce k Vrchní Orlici, 
odkud nás autobus svezl zpět do Rokytnice v O.h. V nohách 
jsme měli necelých 9 km, košíky plné hub a v tvářích spokoje-
nost z příjemně prožitého dne. 

Za Tuláky L. Hamáčková
Foto: R. Zakopal

S TULÁKY NA VÝLETY Z ARCHIVU
 Před patnácti lety byla dokončena rekonstrukce budovy  
rokytnické základy školy. Slavnostní akce k tomu proběhly  
v září roku 2005 jako součást připomínky sta let českého školství  
v našem městě.
   Kromě jiného prošel slavnostní průvod kolem bývalých škol-
ních budov. U vchodu zrekonstruované základní školy byla 
odhalena pamětní deska a přestřižením pásky byl otevřen spor-
tovní areál.

JKO

KAMENICTVÍ
RAŠKA & HOFFMAN

Již přes čtvrt století jsme tu pro vás,
firma založena již v roce 1989

 Nabídka kompletních kamenických služeb
 Výroba a montáže pomníků a jejich částí
 Broušení a opravy hrobů, rovnání hrobů
 Zhotovení nápisů do kamene i černého skla
 Hřbitovní doplňky, keramické fotografie
 Konsultace zdarma
 Žádné hromadné nábory
 Volejte, přijedeme individuálně za vámi zdarma

Kvalitně za velmi přijatelné ceny

ČESKÉ LIBCHAVY 89     tel.: 603 281 831, 732 588 957
e-mail: kamenictvi.raska@seznam.cz

www.kamenictviraska.cz



MŠ Rokytnice
VÝLET

DO MUZEA
Děti z MŠ si užily výlet 

do Muzea řemesel v Leto-
hradě. Prohlížely si řemesl-
né expozice z let 1840-1930 
a obdivovaly pohyblivý vy-
řezávaný skanzen řemesel. 
Dozvěděly se spoustu zají-
mavostí - např., že dříve se 
boty mazaly sádlem, aby ne-
propouštěly vodu nebo také, 

že boty se zatočenou špičkou  
nosili bohatí králové. Nako-
nec si děti zahrály na tkal-
covský stav a zkusily si utkat 
látku.

Další fotografie a informace z naší školky
naleznete na webových stránkách

www.msrokytnicevoh.cz

MŠ Bartošovice

 Začal nám nový školní rok a bartošovická školka připravila 
pro děti sezónní aktivity a výlety. Některé už máme za sebou 
a další nás teprve čekají. Začátkem zářijového měsíce bylo hou-
bové počasí. Ten kdo nevyrazil na letošní úrodu pravých hříbků, 
pochybil. I my jsme s dětmi vyrazili. Autobus nás vyvezl kousek 
za Bartošovice a lesem pak krásnou procházkou zpět do škol-
ky. Košíky, které si děti přivezly, se z části naplnily a dovezly 
s nadšením maminkám. Další obvyklý výlet s dětmi byl za naší 
koňskou kamarádkou Dorotkou. Děti měly možnost se podívat 
do stájí Wiyrhaney, kde se dozvěděly něco nového a obohatily se 
tak o nové poznatky. Naše kamarádka, majitelka kobylky a také 
naše asistentka Majda pro děti nachystala omalovánky koníků, 
hráli jsme míčové hry a proháněli kocoura. Tím si děti krátily 
dlouhou chvíli při čekání, až na ně vyjde řada. Ti nejmenší z na-
šich řad měli strach, ale s pomocí paní učitelky Adélky se také 
podívali na svět z koňského hřbetu. Děkujeme za takovou mož-
nost, kterou málokterá školka má. Čeká nás, doufejme, krásné 
podzimní počasí, které chceme dětem obohatit o spousty zážitků 
spojených s naším aktivním přístupem a ražení zásady, že lépe 
je dětem venku nežli vevnitř. Ale o tom zase v dalším vydání 
zpráviček z bartošovické školky. 

Mateřská školka Bartošovice v O.h

Zprávičky z naší mateřské školičky



 Houby, které nejsou určeny k okamžité spotřebě, může-
me konzervovat, mrazit nebo sušit. K sušení nepoužíváme 
houby staré, nasáklé vodou ani červivé. Za tímto účelem 
můžeme použít elektrickou sušičku, troubu, lísku nebo je 
navlékáme na nit jehlou. Nejvhodnější je ovšem sušení 
na sítech ... (tajenka), protože tak nemůžeme houby „upéct“.

HOUBY JÍST ČI NEJÍST? 11. DÍL

PÍSEMNÝ KRIS-KROS

3: ARA, ECHO, KDE OSM
4: AVAR, DAMU, DRÉN, VHOZ
5: ASPOŇ, BROŇA, KOZÁK, NUSLE, LYRIK, OSKAR, 

PLANŠ, SPÁRA, SÚDÁN, ROKYT
6: BALVAN, ALASKA, IROKÉZ, KLESTÍ, KRONOS, 

LOKACE, MELOUN, MOROUS, NEVADA, OUKROP, 
POMALU, ŘEŠETO, SKOPEC, ZRÁDCE

Stanislav Lank 
Znění tajenek na str. 16

Jarmark v Javornici měl úspěch
Ani postupující koronavi-

rus neodradil Spolek Javor 
v Javornici od uspořádání 
tradičního Staročeského jar-
marku. 

V sobotu 19. září se v za-
hradě Památníku Sedláčko-
vých sešlo asi patnáct vý-
robců a prodejců se svým 
řemeslnickým zbožím. 

Šlo především o rukodělnou 
výrobu a přírodní produkty. 
Byly zde k vidění a koupi pří-
rodní pochutiny a drogerie, 
zahradnické výpěstky, doplňky 
pletené z vlny, keramika, ma-
lované obrázky a drobnosti ze 
dřeva, zdobený perník, vitráže 
Tiffany, malíř s obrazy a další 
díla lidské šikovnosti. Nechy-
běl ani sortiment chráněných 
dílen Kopeček z Bartošovic. 

Také kulturní program byl 
bohatý. Zahájili místní dět-

ští ochotníci Sboru dobro-
volných hasičů, zahrál Vojta 
Štěpánek na housle, pokra-
čovali Ochotníci z Potštejna. 
Členky Svazu žen ze Slatiny 
nad Zdobnicí předvedly Re-
tro módní přehlídku vtipně 
komentovanou a celá zahrada 
zněla smíchem. Následovala 
skupina historického šermu 
Foltest. Celý den průběžně 
doprovázel hudbou a zpě-
vem rokytnický Sbor z hor. 
Na závěr akce spustila kapela 
Prostoj. Ani o občerstvení ne-
byla nouze. Pořádal obětavý 
Spolek Javor, zvlášť jeho dvě 
mladé představitelky zaslou-
ží obdiv. Poděkování patří 
i Obci Javornice, Sboru dob-
rovolných hasičů a dalším 
dobrovolníkům.

Petr Zámečník

q Vystoupení Sboru z hor

Několik modelů z rokytnic-
kého kroužku posloužilo jako 
exponát výstavy v městském 
muzeu v Žamberku.

Foto: J. Špinar

Rokytničtí 
modeláři

vystavovali
v muzeuOČNÍ OPTIK

JIŘÍ MENCÁK
ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH - Nám. T.G.M. 68

Otevřeno každou středu od 13 do 15.30 hodin.



... nového poutače, který láká k návštěvě Muzea lokálky  
v Rokytnici v O.h. své zájemce už z dálky - ať už vystoupí 
z autobusu, vlaku či přijdou pěšky od náměstí - uvidí krásnou 
červenošedou nápravu parní lokomotivy (tzv. dvojkolí). Pů-
vodně byla umístěna v těsné blízkosti muzea, nyní se vyjímá 
právě na místě nejpovolanějším, a to na nádraží. 

LG

Všimli jsme si... V Bartošovicích bábovky 
mnoha chutí a vůní

V sobotu 12. 
září provoněly 
Penzion Hruška 
v Bartošovicích 
a jeho okolí bá-
bovky různých 
barev, vůní 
a chutí. 

Sešlo se jich 
patnáct, pekli 
i muži. Někteří 
poprvé v životě. 
Místní Spolek 
Magdalena uspo-
řádal soutěž v pečení bábovek 
a přizvána byla i veřejnost. 
Konala se ve stylu „Fantazii se 
meze nekladou“ a skutečně se 
nekladly. Upéci bábovku může 
někdy být i dobrodružství. 
Zvlášť když člověk na něco 
podobného není vybaven ani 
zařízením, ani zkušenostmi. 
To se tedy vyhledají recepty 
po babičce, nejlépe když se 
vzájemně zkombinují. Dále 
se z půdních pokladů vytěží 
elektrická trouba z roku 1960 
a bábovkové formy z muzejní-
ho depozitáře. Je dobré vyrobit 
víc exponátů pro případ, že by 
ten první ochutnala kočka do-
mácí a veverka zrzavá dřív, než 
bábovka stihne vychladnout. 
Stalo se... Následující výtvor 
v soutěži obstál.

Soutěžilo se v estetic-
kém vzhledu, následně byly 

vzorky ochutnávány a podle  
přidělených čísel bodovány. 

Ochutnávat a bodovat mohl 
každý přítomný, který se včas 
přihlásil, tedy i náhodní ná-
vštěvníci penzionu. Dobře 
byla ohodnocena i bábovka, 
vymykající se tradici. Byla 
totiž z masa. Účastníci nebyli 
jen místní, ale např. z Rokyt-
nice a Českých Petrovic. Celé 
odpoledne proběhlo ve skvě-
lé náladě a koneckonců není 
důležité, kdo se jak v pořadí 
umístil. Další akce Spolku 
Magdalena bude Ledříčkova 
hlídka dne 10. října v rám-
ci celostátního programu 
„Ukliďme Česko“.

Na sobotu 7. listopadu se 
plánuje soutěž o nejlepší mar-
meládu. Informace na strán-
kách Spolku Magdalena.

Petr Zámečník

q Při pohledu na vzorky se sbíhají sliny.

q Historické zařízení k výrobě bábovky



Koncert pro dobrou věc

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍ:
q Nástěnné a stolní kalendáře, diáře na rok 2021
q Školní potřeby
q Vše pro podzimní grilování
q Krmivo pro psy, kočky, ptactvo
q Výměna bombiček – Soda stream

dokončení ze strany 1
   Výtěžky z dobrovolného vstupného z minulých koncertů puto-
valy na opravu říčkovského kostela. Výtěžek z tohoto koncertu 
bude použitý na vybavení nového hasičského vozu, který obec 
v letošním roce pořídila. Na co konkrétně jsou peníze určeny 
a kolik se jich vlastně vybralo, nám sdělil starosta obce pan Jaro-
slav Kuchta: „Přímo při koncertu bylo vybráno 30 020,- Kč. Tyto 
finanční prostředky budou požity na nákup nových transportních 
nosítek a zásahové proudnice.„

   Nové hasičské vozidlo značky Gaz Gazelle nahradí již vyžilou 
Avii. Díky pohonu 4x4 bude moci být využíváno v místních hor-
ských podmínkách, především k zásahům technického typu, jako 
je likvidace spadlých stromů apod. 

   Celková částka na pořízení auta byla 1 349 755,- Kč. Minis-
terstvo vnitra přispělo 450 tisíc, Královéhradecký kraj 300 tisíc, 
individuální dárci 331 500,- a 30 020,- Kč bylo ze zmíněného 
koncertu. Vzhledem ke štědrosti dárců se obecní zastupitelstvo 
rozhodlo, že za 100 tisíc korun nakoupí vybavení.

   Poděkování patří všem, kteří finančně přispěli na hasičské auto 
pro obec Říčky. Děkujeme rovněž panu Milanu Koukolovi, který 
provedl úpravy interiéru, tak aby vyhovoval požadavkům jednot-
ky.

ZS
Foto: Ondřej Vitko



Z ROKYTNICKÉ HASIČÁRNY

Rada prevence OSH Rychnov nad Kněžnou pořádala již dru-
hým rokem dětský tábor Soptíkovo táboření. A my byli jeho 
součástí. Oproti minulému roku se změnilo místo pobytu, a to 
na chatě Horalka ve Sněžném v Orlických horách. I přes úvod-
ní peripetie ohledně epidemie koronaviru, kdy bylo konání tá-
boru nejisté, se při dodržení přísnějších hygienických podmí-
nek tábor uskutečnil od 4. do 15. července 2020. 12 táborových 
dnů provedlo 65 táborníků všemi důležitými dny z kalendář-
ního roku. Téma táborové hry bylo ROK U SOPTÍKA a děti 
zažily dny, jako jsou Vánoce, Silvestr, Velikonoce, Čarodějni-
ce, Olympiáda, Prázdniny a další dny. Náš sbor podpořil usku-
tečnění tábora materiálně ale i finančně. Vedoucí se částečně 
podíleli i na vzniku celotáborového programu. Za Rokytnici se 
táboru zúčastnilo celkem 10 dětí plus 1 nehasičské a 3 vedoucí.

ČESKO - POLSKÉ CVIČENÍ NA
LIKVIDACI LESNÍHO POŽÁRU

Mezi devíti českými a polskými jednotkami, které se  
zúčastnily taktického cvičení na téma „Likvidace lesního po-
žáru v česko-polském pohraničí“, jsme byli i my. Cvičení za-
měřené na sjednocení práce českých a polských hasičů bylo 
zahájeno v sobotu 22. srpna 2020 u hasičské zbrojnice v Oleš-
nici v Orlických horách. Odtud se všichni zúčastnění přesunu-
li na polskou stranu naší hranice, do lesů poblíž obce Lewin 
Klodzki. Zde se vytvořilo celkem 8 praktických stanovišť, 
ve kterých si mohli zúčastnění hasiči vyzkoušet zásah pomo-
cí proudnice Triger, zásah prostřednictvím programu D, zásah 
proudem C s tuhým smáčedlem, zásah proudem C s pěnidlem 
v koncentraci smáčedla, zásah pomocí zádových hasebních 
vaků, použití samonosné nádrže na 25.000 l vody, dále bylo 
na jednom stanovišti představeno navigační prostředí a zkou-
šela se také signalizace k dodávkám vody. Cvičení bylo ukon-
čeno a vyhodnoceno obědem v olešnickém pivovaru. Zúčast-
něné jednotky: HZS KHK – stanice Dobruška, JSDH Olešnice 
v Orlických horách, Deštné v Orlických horách, Nový Hrádek, 
Rokytnice v Orlických horách, Orlické Záhoří a z polské strany 
OSP Lewin Klodzki, Kudowa – Czerma a Duszniki Zdrój.

Poslední prázdninovou sobotu 29. srpna se již po deváté usku-
tečnila tradiční akce „Konec prázdnin s hasiči“. Akce je pro hasič-
ské děti veřejným ukončením závodní sezóny, na kterou si mohou 
přivést své rodiče, sourozence a kamarády, s kterými plní různé 
disciplíny zaměřené na hasiččinu. Samozřejmě, že se může zúčast-
nit i široká veřejnost, protože tento den slouží i jako nábor nových 
mladých hasičů, kteří též soutěží v připravených soutěžích. Zá-
vodníky čekalo volání na tísňovou linku, stříkání ze džberových 
stříkaček, zkouška srdeční masáže na figuríně, uzlování, technické 
a topografické značky, přelez lana, střelba a mnoho dalšího. Po vy-
hrazeném času na disciplíny členové výjezdové jednotky předvedli 
své dovednosti při vyproštění dvou osob z havarovaného vozidla. 
Nechyběla ani ukázka hašení vzplanutého oleje na plotně pomo-
cí utěrky, ale i hasicího přístroje. I samy děti si mohly vyzkoušet 
použití vodního a práškového hasicího přístroje. Poslední ukázku, 
kterou hasiči předvedli, bylo hašení vozidla v plamenech pomocí 
„vysokotlaku“ a pěny. Poté bylo na řadě již pouze vyhodnocení 
soutěže. Oproti minulým rokům jsme úroveň sčítání výsledků 
posunuli o level výše a probíhalo „online“ již během soutěžení. 
Prvně byly vyhlášeny i dvě kategorie, a to děti s rodinnými pří-
slušníky a bez nich. Děti obdržely ceny, jejichž nákup, stejně jako 
pořádání celé akce, podpořila dotace od Královehradeckého kraje, 
Města Rokytnice v Orlických horách a grantu Škoda Auto. Předá-
ním cen byl ukončen tento velký den. 

Za zmínku určitě stojí, že již druhým rokem se hned vedle nás 
na fotbalovém hřišti konala soutěž Orlický bloudil, se kterou se 
vždy snažíme akce propojit tak, aby to vedlo ke spokojenosti 
všech zúčastněných, včetně pořadatelů. Na zmíněném hřišti se 
uskutečnila i after párty obou akcí pod taktovkou 1.FC Rokytnice 
se skupinou Complication a Green Day Revival.  Jakub Zimmer

SOPTÍKOVO TÁBOŘENÍ KONEC PRÁZDNIN S HASIČI



 Ti, kdož byli 
přítomni o Anen-
ské pouti svěcení 
Pivovarského kří-
že, zahlédli mezi 
partou „Křížovní-
ků“ sympatickou, 
usměvavou a krás-
nou ženu. Ihned 
se stala terčem 
pozornosti (zvláš-
tě u pánského pu-
blika) a již bylo 
slyšet z řad přihlí-
žejících: „Kdo to 
je? Jak k těm chla-
pům patří? Kde se 
tady vzala?“ A tak 
jsme se rozhodli, 
abychom zamezili 
třeba i nechtěným spekula-
cím, našim čtenářům tuto 
zajímavou ženu představit. 
Je, mimo jiné, autorkou 
sochy pastevce v budově 
Muzea betlémů v Třebe-
chovicích a busty tvůrce 
třebechovického betlému 
řezbáře Probošta. Vysta-
vovala svoje sochy a ob-
razy v rokytnickém zámku 
a v polské Gluszyci, kde 
na vernisáž její výstavy 
přišlo dvě stě lidí a kde 
sklidila velký a zasloužený 
úspěch.

Paní Proksová, mohla 
byste se nejprve našim 
čtenářům krátce předsta-
vit?
 Nejprve zdravím všech-
ny čtenáře Horského kurý-
ra a o co sobě? Snad jen to, 
že jsem vdaná, mám dvě 
děti a čtyři vnoučata, byd-
lím v Praze a vystudovala 
jsem vysokou školu umě-
leckoprůmyslovou, obor 
design spotřebního zboží.

Jaký máte vztah k Rokyt-
nici?
 Protože moje maminka 
a již zesnulá paní Vlasta 
Jiroutová jsou sestry, tak 
jsme trávili s rodiči a mými 
sourozenci prázdniny u vás 
v Rokytnici, v zimě pak 
na lyžích a v současnos-
ti sem jezdíme se svými 
dětmi a vnuky. Rokytni-
ce se stala nejen pro mne, 
ale i celou moji rodinu 
místem rodinného zázemí 
i teď v dospělosti. Důvěr-
ně známé prostředí mě in-
spirovalo svou drsností, 
podnebím i historií. Každý 
záblesk radosti i bolesti tu 
zazněl výrazněji. Třeskutá 
krása. Uvědomila jsem si 
zde křehkost a pomíjivost 
lidského života.

Podílela jste se na obno-
vení Pivovarského kříže 
malbou Krista. Můžete 
v krátkosti popsat nároč-
nost této práce?
 Problematikou zobraze-
ní Krista na kříži jsem se 

již zabývala. Stylizaci jsem 
převzala z mých již pře-
dešlých kresebných studií 
Křížové cesty zpracova-
né pro město Mníšek pod 
Brdy.

Co musí umělec, ve va-
šem případě výtvarník, 
prostudovat, než přistou-
pí k takovéto práci na za-
kázku?
 S technikou malby 
na plech jsem se setkala 
až při této akci. Požádala 
jsem o technickou přípravu 
plechu a zpracování pod-
kladových nátěrů kováře 
pana Januše. Z hlediska tr-
vanlivosti je to základ. Čas 
pro realizaci byl omezený. 
Nezbytná byla domácí pří-
prava, fotografie a kresby 
na pauzák v měřítku 1:1, 
výběr barev, závěrečného 
laku a seznámení se s do-
bovým námětem. Práci mi 
velmi usnadnilo přátelské 
prostředí v provizorním 
ateliéru s perfektním svět-
lem v truhlárně pana Mila-
na Kminiaka. Při samotné 
realizaci už není čas na ex-
perimenty.

Jak a kde čerpáte inspi-
raci pro svoji uměleckou 
tvorbu?
 Inspirace je všude kolem 
nás. Stačí být pozorným 
pozorovatelem, vnímavým 
posluchačem a prožitek se 
přirozeně přetaví do díla.

Je těžké se v dnešní době 
živit jako umělec?

 Pokud jste schopni vy-
zkoušet skok z mostu, mít 
děti, odjet do Indie nebo 
se stát podnikatelem, máte 
všechny předpoklady živit 
se jako umělec.

Co byste poradila dneš-
ním mladým lidem, kte-
ří uvažují o vstoupení 
na uměleckou dráhu?
 Je to především vaše vol-
ba, která může víc vzít, než 
dát.

Prozraďte na sebe něja-
kou pikantnost.
 Do třiceti jsem chtěla být 
muž. Až nedostatek fyzické 
síly, pravidelná menstruace, 
vzbouřené hormony a sklon 
k hysterii mě upozornily, 
že jsem asi přece jen žena. 
Vzala jsem to na vědomí.

Co byste vzkázala našim 
čtenářům v souvislosti 
s nelehkou dobou?
 Z pohledu těch, kteří prá-
vě žijí, jsme vždy v té nej-
horší době. V přítomnosti 
nám chybí nadhled a od-
stup. Realita se nás bezpro-
středně dotýká a to bolí.

   Na závěr našeho rozhovo-
ru jsme popřáli paní Blance 
hodně zdraví a umělecké-
ho elánu do další práce. 
Zároveň jsme ji ujistili, že 
i nadále ona i její rodina 
bude mít v Rokytnici milé 
a přátelské zázemí nejen 
pro oddych, ale i pro svoji 
uměleckou tvorbu.

Antonín Jirout

Náš rozhovor
s ak. malířkou a sochařkou

paní Blankou Proksovou

Pivovarští křížovníci by 
rádi touto cestou poděkova-
li za dobrovolné příspěvky 
návštěvníků slavnostního 
svěcení pivovarského kříže 
v Rokytnici.

Všem moc
děkujeme!

PODĚKOVÁNÍ



Fotbalové soustředění Vikingů 2020

 Celkem 34 dětí z Rokytni-
ce a širokého okolí se 21.9. 
až 23.9. účastnilo fotbalo-
vého soustředění v nedale-
kém Klášterci nad Orlicí. 
Za pěkného počasí během tří 
dnů děti absolvovaly celkem 
šest tréninků na perfektním 
trávníku fotbalového hřiště 
místního Sokola. Na hřišti 
měli k dispozici pěkné nové 
kabiny s veškerým zázemím 
a vybavením. Ubytováni 
jsme byli v nově rekonstru-
ované Sokolovně, kde se 
všechny děti dostatečně vy-
řádily i v mimotréninkové 
době, a to jak v sále Sokolov-
ny, tak především na přileh-
lém novém skateboardovém 
a házenkářském hřišti. Ko-
lečkové brusle, skateboardy 
a skatekoloběžky byly v neu-
stálé permanenci. Dobrovol-
ný fotbálek na házenkářském 
hřišti končil vždy, až se se-
tmělo. Koupat jsme se jezdili 
každé odpoledne do Kunval-
du na místní bazén (požární 
nádrž), kde k našemu překva-
pení fungoval i bufet. Každý 
večer jsme u táboráku opéka-

li buřty a pan Dunka pořádal 
diskotéku. Stravovali jsme 
se v místní závodní jídelně 
a zkušené kuchařky připra-
vovaly jídla dle našeho přání. 
V neděli odpoledne jsme si 
pastvinským vláčkem projeli 
celé Pastviny a blízké okolí 
a ve zdraví se vrátili domů 
(pár odřených kolen, loktů 
a boulí samozřejmě bylo). 
Touto cestou děkuji všem 
trenérům, trenérkám, řidi-
čům, řidičkám, kuchařkám 
a všem osobám, co se podíle-
li na zdárném průběhu tohoto 
soustředění.                                             

Děkuji Jaroslav Unger

Viking Union Rokytnice
Fotbal ženy - Sázava 2020

 Naše ženy a dívky obsadily 
5. místo na tradičním fotba-
lovém turnaji žen v Sázavě 
u Lanškrouna.
 Deset našich fotbalistek 
sehrálo první prázdninový 
víkend silně obsazený tur-
naj žen. Devět zápasů každý  
s každým v konkurenci i pr-
voligových (Hradec, Pardu-
bice) a druholigových (Jablo-
nec, Trutnov, Liberec) týmů, 
obsadily nakonec páté místo. 
Naše děvčata porazily dívky 
z Jablonce 1:0 (Langrová) 
a Sázavy také 1:0 (Štěpán-
ková). Remizovaly s Kutnou 
horou 0:0 a děvčaty z Po-
děbrad 1:1 (Holmanová). 
Za krásného počasí v příjem-
ném prostředí sázavské poutě 
a večerní zábavy reprezento-
vala Viking Union Rokytni-

ce tato děvčata: na fotografii 
v pokleku zleva Rebhanová 
Nikola, Hušková Lucie, Hol-
manová Denisa, Geršlová Ve-
ronika a Straková Petra. Zle-
va stojí Válek Josef, Čížková 
Kristýna, Rykrová Nikola, 
Langrová Markéta, Čížková 
Veronika, Štěpánková Nela 
a Unger Jaroslav.



 Po všech možných jarních komplikacích způsobených epi-
demií, pandemií, vládními nařízeními, doporučeními a kdoví 
čím vším, se rozjel fotbalový podzim. Jarní soutěže se nedo-
hrály, tabulky byly anulovány. Hlavně pro tým mužů to byla, 
řekněme, že postupová pohroma, poněvadž jsme přezimovali 
na prvním místě s několika bodovým náskokem na druhého. 
Postup byl zmařen a letos nezbývá než znovu a lépe. U mlá-
deže byla cítit frustrace ze zákazu shromažďování. Během 
léta jsme se jejich tréninkovou morálku pokusili nastartovat 
soustředěním. Podzim se rozjel podle plánu. Navázali jsme 
na spolupráci s Viking Union v rámci místní mládeže. Přihlá-

Fotbalový podzim 1.FC Rokytnice

sili jsme starší přípravku, mladší a starší žáky. Ohledně mladší 
přípravky, která byla zprvu přihlášena, se vzápětí před soutě-
ží odhlásila po přehodnocení, za jakých okolností se soutěže 
v této covid-době uskutečňují. A šrouby se pomalu přitahují.
 Pokračujeme také ve spolupráci s TJ Baník Vamberk (starší 
žáci, dorost a letos výjimečně mladší přípravka). Bohužel ne-
jsme schopni vést mládež plynule od nejmenších až do doros-
tu. Proto ti, kteří mají větší zájem a chuť, hrají za Vamberk. Je 
to časově obtížnější, alespoň mají možnost se rozvíjet ve svých 
příslušných kategoriích.
 Ale stále ve mně převládá názor, že netrpíme tak velkým 
nedostatkem mládeže, nýbrž počtem dospělých, kteří by mohli 
pomoci jinak než na fotbalovém hřišti. Kdokoli, kdo by měl 
chuť pomoci jako trenér, asistent, vedoucí nebo odvoz dětí 
na zápasy, nechť se ozve na níže uvedené číslo.
 Také plánujeme oslavit 70 let místního fotbalu. Pokud to stát 
zase neutne, tuhle slávu připravíme na 24. října na hřišti. Přes-
nou hodinu a harmonogram upřesníme. Sportu zdar a fotbalu 
zvláště.

Koukol Pavel, tel.: 736 250 657
Foto: P.Koukol, Petr Reichl - fotbalfoto.cz

q Zleva vzadu žáci: Jurčík Tadeáš, Kaplan Aleš, Dunka Ro-
man, Kaute Josef, Dunka Nikolas, Plašilová Sabina, Moudrá 
Aneta, Horský Václav, Forche Vojtěch, Horský Tomasz, tre-
nér Moudrý Roman, uprostřed vzadu trenér Unger Jaroslav, 
zleva vpředu: Kaute Tomáš, Dunka Patrik, Kaute Martin 
a brankář Kopřiva Jan.

q Starší přípravka: trenéři Jakub Stoklas a Petr Šteiner, hráči 
zleva vzadu stojí: Zdeněk Pelant, Patrik Prezbruchý, Štěpán 
Přibyl, Tobias Waltr, Šimon Rűcker, zleva v podřepu: Michal 
Joukl, Adam Šteiner, Miloš Koukol a ležící brankář Tomáš 
Soběslav.

Rozhledna Anna
 Kdyby rozhledny slavily narozeniny, měla by ta naše nej-
bližší Anna na Anenském vrchu oslavu 10. narozenin. Její 
slavnostní otevření se konalo ve státní svátek 28. října 2010 za 
přítomnosti tří stovek návštěvníků – viz fotografie.      ZS
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Singletracky ve Zdobnici
Ve Zdobnici bylo ve čtvrtek 17.9. slavnostně otevřeno 10 km 

nových singletracků, pumptrack a cvičný trail pro děti. Obec také 
pořídila nabíjecí stanici pro elektrokola a stanici pro rychlou opra-
vu kol svépomocí. To vše budou moci cyklisté využít zdarma.

A co že to vlastně ty singletracky nebo-li traily jsou? Jedná se  
o zábavné terénní trasy v přírodě určené pro horská kola. 
Pumptrack je speciální dráha plná klopených zatáček a muld, kde 
se cyklista na jízdu po náročnějších trailech může připravit. 

Tratě byly vybudované v rámci projektu Singletrack Glacensis.

ZS
Foto: Obec Zdobnice

q Starosta Zdobnice pan Petr Novotný při slavnostním otevře-
ní Singletracků.

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

JÍST HOUBY ČI NEJÍST?
11. DÍL

NA PŘÍMÉM SLUNCI


